

活在我們天父的愛中

Living in our Heavenly Father's love

引言：活在愛中的重要

Introduction:

The importance of living in love

(I)

賜生命的愛

The love of giving life:

# (I) 賜生命的愛 The love of giving life:

(A) 創造 Creation

神就照著自己的形像造人、  
乃是照著他的形像造男造女。

So God created mankind in his own image,  
in the image of God he created them;  
male and female he created them.

創世紀 Genesis 1:27

# (I) 賜生命的愛 The love of giving life:

(A) 創造 Creation

(B) 重生 Rebirth

(二)

同在的愛

The love of being with us:

## (II) 同在的愛 The love of being with us:

### (A) 親近 Abiding



21 她將要生一個兒子，你要給他起名叫耶穌，因他要將自己的百姓從罪惡裡救出來。」<sup>22</sup> 這一切的事成就，是要應驗主藉先知所說的話說：<sup>23</sup> 「必有童女懷孕生子，人要稱他的名為以馬內利。」（「以馬內利」翻出來就是「神與我們同在」。）

21 She will give birth to a son, and you are to give him the name Jesus, because he will save his people from their sins.”<sup>22</sup> All this took place to fulfill what the Lord had said through the prophet:<sup>23</sup> “The virgin will conceive and give birth to a son, and they will call him Emmanuel” (which means “God with us”).

## (II) 同在的愛 The love of being with us:

(A) 親近 Abiding

(B) 供給 Providing

8 求你使虛假和謊言遠離我。使我也不貧窮、也不富足賜給我需用的飲食。9 恐怕我飽足不認你、說、耶和華是誰呢。又恐怕我貧窮就偷竊、以致褻瀆我神的名。

8 Keep deception and lies far from me, Give me neither poverty nor riches; Feed me with the food that is my portion, 9 So that I will not be full and deny *You* and say, “Who is the LORD?” And that I will not become impoverished and steal, and profane the name of my God.

箴言 Proverbs 30:8-9

6 「少種的少收，多種的多收」，這話是真的。7 各人要隨本心所酌定的，不要作難，不要勉強，因為捐得樂意的人是神所喜愛的。8 神能將各樣的恩惠多多地加給你們，使你們凡事常常充足，能多行各樣善事，

6 Now *I say* this: **the one who sows sparingly will also reap sparingly, and the one who sows generously will also reap generously.** 7 Each one *must do* just as he has decided in his heart, not reluctantly or under compulsion, for God loves a cheerful giver. 8 And God is able to make all grace overflow to you, so that, always having all sufficiency in everything, you may have an abundance for every good deed;

哥林多後書2 Corinthians 9

## (II) 同在的愛 The love of being with us:

(A) 親近 Abiding

(B) 供給 Providing

(C) 保護 Protecting

1 我要向山舉目。我的幫助從何而來？

2 我的幫助從造天地的耶和華而來。

3 他必不叫你的腳搖動，保護你的必不打盹。

4 保護以色列的也不打盹，也不睡覺。

5 保護你的是耶和華，耶和華在你右邊蔭庇你。

6 白日，太陽必不傷你；夜間，月亮必不害你。

7 耶和華要保護你免受一切的災害，他要保護你的性命。

8 你出你入，耶和華要保護你，從今時直到永遠。

1 I lift up my eyes to the mountains—where does my help come from? 2 My help comes from the LORD, the Maker of heaven and earth. 3 He will not let your foot slip—he who watches over you will not slumber; 4 indeed, he who watches over Israel will **neither slumber nor sleep**. 5 The LORD watches over you—the LORD is your shade at your right hand; 6 **the sun will not harm you by day, nor the moon by night**. 7 The LORD will keep you from all harm—he will watch over your life; 8 **the LORD will watch over your coming and going both now and forevermore.** (詩篇 Psalm 121)

1 我要向山舉目。我的幫助從何而來？

2 我的幫助從造天地的耶和華而來。

3 他必不叫你的腳搖動，保護你的必不打盹。

4 保護以色列的也不打盹，也不睡覺。

5 保護你的是耶和華，耶和華在你右邊蔭庇你。

6 白日，太陽必不傷你；夜間，月亮必不害你。

7 耶和華要保護你免受一切的災害，他要保護你的性命。

8 你出你入，耶和華要保護你，從今時直到永遠。

1 I lift up my eyes to the mountains—where does my help come from? 2 My help comes from the LORD, the Maker of heaven and earth. 3 He will not let your foot slip—he who watches over you will not slumber; 4 indeed, he who watches over Israel will **neither slumber nor sleep**. 5 The LORD watches over you—the LORD is your shade at your right hand; 6 **the sun will not harm you by day, nor the moon by night**. 7 The LORD will keep you from all harm—he will watch over your life; 8 **the LORD will watch over your coming and going both now and forevermore.** (詩篇 Psalm 121)

## (II) 同在的愛 The love of being with us:

(A) 親近 Abiding

(B) 供給 Providing

(C) 保護 Protecting

(D) 塑造 Molding



我們原是他的工作、在基督耶穌裡造成的、  
為要叫我們行善、就是神所預備叫我們行的。

For we are God's handiwork, created in Christ  
Jesus to do good works, which God prepared in  
advance for us to do.

以弗所書 Ephesians 2:10

(III)

寬恕的愛

The love of forgiveness:

<sup>20</sup> 於是起來，往他父親那裡去。相離還遠，他父親看見，就動了慈心，跑去抱著他的頸項，連連與他親嘴。<sup>21</sup> 兒子說：『父親，我得罪了天，又得罪了你。從今以後，我不配稱為你的兒子。』<sup>22</sup> 父親卻吩咐僕人說：『把那上好的袍子快拿出來給他穿，把戒指戴在他指頭上，把鞋穿在他腳上，<sup>23</sup> 把那肥牛犢牽來宰了，我們可以吃喝快樂！<sup>24</sup> 因為我這個兒子是死而復活，失而又得的。』他們就快樂起來。

<sup>20</sup> So he got up and went to his father. “But while he was still a long way off, his father saw him and was filled with compassion for him; he ran to his son, threw his arms around him and kissed him. <sup>21</sup> “The son said to him, ‘Father, I have sinned against heaven and against you. I am no longer worthy to be called your son.’ <sup>22</sup> “But the father said to his servants, ‘**Quick! Bring the best robe and put it on him. Put a ring on his finger and sandals on his feet.** <sup>23</sup> **Bring the fattened calf and kill it. Let’s have a feast and celebrate.** <sup>24</sup> For this son of mine was dead and is alive again; he was lost and is found.’ So they began to celebrate.

我們若認自己的罪，神是信實的，是公義的，  
必要赦免我們的罪，洗淨我們一切的不義。

If we confess our sins, he is faithful and just and will  
forgive us our sins and purify us from all unrighteousness.

約翰一書1 John 1:9

## (IV) 活在天父愛中

Living in the love of Heavenly Father

## (IV) 活在天父愛中 Living in the love of Heavenly Father

(A) 為生命感謝 Giving thanks for our lives

## (IV) 活在天父愛中 Living in the love of Heavenly Father

(A) 為生命感謝 Giving thanks for our lives

(B) 為同在感謝 Giving thanks for being with us

## (IV) 活在天父愛中 Living in the love of Heavenly Father

(A) 為生命感謝 Giving thanks for our lives

(B) 為同在感謝 Giving thanks for being with us

(C) 為寬恕感謝 Giving thanks for forgiveness



結論：

讓我們定意要藉著操練感恩及認知父神為我們所做的、  
天天活在天父的愛中。

Conclusion:

Let's be determined to live in the love of our heavenly Father every day through practicing gratitude and acknowledging what He has done for us.

